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R O M A N I A
JUDETUL VRANCEA
MUNICIPIUL FOCSANI
CONSILIUL LOCAL

PROCES VERBAL, din 18 februarie 2015
 
Astazi, data de mai sus, la sediul Primariei Municipiului Focsani din B-dul Dimitrie Cantemir nr.1 bis, are loc sedinta ordinara a
Consiliului Local al municipiului Focsani.
D-nul Eduard-Marian Corhana, Secretar al municipiului Focsani, deschide
sedinta ordinara din 18.02.2015, sedinta convocata prin dispozitia d-nului Primar nr.251/12.02.2015, constatand ca in sala sunt
prezenti un numar de 18 consilieri.
Absenteaza d-nii consilieri: Ioan-Liviu Oloeriu, Catalin Vrabie si Puiu-Dragos Horhocea, care sunt in delegatie, in interes de
serviciu.
Este intrunit cvorumul necesar pentru ca sedinta sa fie legal constituita, este astfel indeplinita conditia art. 40 alin. (1) din Legea
nr. 215/2001, privind administratia publica locala, republicata cu modificarile si completarile ulterioare.
D-nul Secretar al municipiului Focsani, Eduard-Marian Corhana, supune votului procesul verbal al sedintei ordinare din
29.01.2015.
Nu sunt discutii si se aproba cu 18 voturi „pentru".

La sedinta participa:
? d-nul Decebal Bacinschi - Primar al municipiului Focsani;
? d-na Micsunica Baciu - Director executiv Directia resurse umane;
? d-na Carmen Grosu - Director executiv - Directia Economica;
? d-na Simona Poieana - Inspector Compartimentul buget, contabilitate;
? d-na Cristina Dascalescu - Sef serviciu administratie publica locala, agricultura, cadastru;
? d-na Rodica Constantinescu - Inspector serviciu administratie publica locala, agricultura, cadastru;
? d-na Carmen Ghiuta - Sef serviciu juridic contencios;
? d-na Cristina Costin - Sef serviciu investitii, fond locativ;
? d-na Diana Decuseara - Arhitect sef;
? d-na Carmen Pascaru - Consilier juridic, aparatul permanent de lucru al Consiliului local;
? d-nul Marian Mihu - Inspector Compartiment informatica, imagine;
? d-nul Dan-Liviu Pogorevici - Director Administratie publica locala;
? d-na Angela Lungu - Director Cantina de Ajutor Social Focsani;
? d-na Maria Murgoci - Director Ansamblul Folcloric Tara Vrancei Focsani;
? d-ra Veronica Stefan - Inspector Serviciul public comunitar de evidenta persoanelor Focsani;
? d-na Oana Isac - Director Serviciul Crese Focsani.
? d-nul Ion Gheorghe - Director Politia Locala Focsani;
? d-nul Manole Merchea - Director SC ENET SA Focsani;
? d-nul Mihai Ciubotaru - Director Serviciul Public Local de Asistenta Sociala Focsani;
? d-nul Ion Diaconu - Director S.C. Transport Public SA Focsani;
? d-nul Valentin Gheorghita - Director Ateneul Popular Mr.Gh. Pastia Focsani.

La sedinta mai participa cetateni ai municipiului Focsani, precum si reprezentanti ai mass-mediei locale.
Presedinte de sedinta dl. Ionut Mersoiu prezinta proiectul ordinii de zi care cuprinde 8 puncte:
1. proiect de hotarare privind modificarea anexei la Hotararea Consiliului local al municipiului Focsani nr. 239/2014 pentru
aprobarea indicatorilor tehnico-economici faza proiect tehnic de executie pentru obiectivul de investitii: „Realizare acoperis tip
sarpanta la cladirea internat Colegiul tehnic Valeriu D. Cotea strada Cuza Voda nr. 46 municipiul Focsani";
2. proiect de hotarare privind modificarea anexei la Hotararea Consiliului local al municipiului Focsani nr. 22/179/2008 pentru
aprobarea indicatorilor tehnico-economici faza proiect tehnic de executie faza unica, pentru obiectivul de investitii: „Colegiul
Economic - Baza complexa de practica" din municipiul Focsani, judetul Vrancea;
3. proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investitii: „Reabilitare retea de
infrastructura iluminat stradal Cartier Sud etapa I" municipiul Focsani, judetul Vrancea;
4. proiect de hotarare privind aprobarea Bugetului General al Municipiului Focsani pe anul 2015;
5. proiect de hotarare privind aprobarea utilizarii, in anul 2015, a excedentului bugetului local rezultat la incheierea exercitiului
bugetar a anului precedent;
6. proiect de hotarare privind aprobarea numarului de burse si a cuantumului unei burse pentru elevii de la cursurile cu
frecventa din unitatile de invatamant preuniversitar de stat finantate din bugetul local al municipiului Focsani pe anul 2015;
7. proiect de hotarare privind aprobarea alocarii sumei de 5.000 lei din bugetul local al municipiului Focsani pe anul 2015 pentru
organizarea sarbatorilor de primavara - 1 si 8 Martie 2015;
8. proiect de hotarare privind alegerea unui presedinte de sedinta pentru Consiliul local al municipiului Focsani pe o perioada
de 3 luni, incepand cu luna martie 2015;
Sectiunea a II a - discutii, declaratii politice
Nu sunt discutii si se supune la vot ordinea de zi si se aproba cu 18 de voturi "pentru".
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Se prezinta punctul 1 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind modificarea anexei la Hotararea Consiliului local al municipiului
Focsani nr. 239/2014 pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici faza proiect tehnic de executie pentru obiectivul de
investitii: „Realizare acoperis tip sarpanta la cladirea internat Colegiul tehnic Valeriu D. Cotea strada Cuza Voda nr. 46
municipiul Focsani";
D-nul consilier Lionida Milea: „la proiectul cu sarpanta, am vazut ca s-au marit preturile fata de anul 2014, in comisie, am
intrebat, mi s-a spus ca, datorita montarii unui paratrasnet si la constructii-montaj, o suma. Dar as intreba, de ce a fost nevoie
de majorarea cu 57% a cheltuielilor de proiectare.
Pentru ca in anul 2014, in septembrie, era undeva la 10650, acum este la 18600. Mi se pare o suma mare, nu stiu ce s-a putut
proiecta de atat ... sau ce a mai putut fi in plus la proiectare ca sa mai dam 8600 lei pe proiectare in cateva luni de zile.
Celelalte, sa zicem ... paratrasnet-ul, constructii-montaj, au mai venit cheltuieli materiale, sau mai marit ... dar la proiectare ? "
D-na Cristina Costin : „pot sa va raspund. Pentru proiectare, s-au inclus verificatorul de proiecte pe categoria de arhitectura,
rezistenta si instalatii electrice si expertul tehnic. Sunt documente care se cer la Inspectia in Constructii "
D-nul consilier Lionida Milea: „sunt documente care ..."
D-na Cristina Costin : „da, verificator de proiecte "
D-nul consilier Lionida Milea: „in 2014 nu trebuiau si in 2015 ..."
D-na Cristina Costin : „in 2014, nu a fost discutia de paratrasnet. Si documentatia care se intocmeste pentru paratrasnet,
necesita verificator de proiecte."
D-nul consilier Lionida Milea: „eu mereu am pus intrebarea cu proiectarea si cu ... mi se par niste sume destul de mari care se
trec pe partea de proiectare, adica, unele firme vin si iau 5%, 6% din valoarea unui obiectiv si practic nu se face cine stie ce
lucru ..."
D-na Cristina Costin : „cand vorbim de proiectare, este vorba de intocmirea proiectului tehnic, a detaliilor de executie, a
caietului de sarcini pentru licitatie si a referatelor de verificare de proiecte ... "
D-nul consilier Lionida Milea: „in fine ...eu zic ca de la o luna la alta nu se poate ... in 2014 se putea sti de chestia asta, acum
..."
Eu nu sunt impotriva, o sa votez proiectul, dar v-am spus, mi se par niste sume aberante la anumite capitole, pe care le vedem
si de asta le spunem, nu ... "
D-na Cristina Costin : „cand o sa se inchida lucrarea, eu pot sa va prezint costurile si atunci o sa vedeti".
D-nul consilier Aurel Bacu : „noi am mai trait, vis-a-vis de proiectare si la celelalte obiective, o experienta, asa ca ar trebui sa
invatam din asta.
Stiti, proiectul de la Campusul scolar, care a plecat o solicitare de 11 miliarde si a ajuns la 5, dupa negocieri cu ei.
Sa fim atenti, si inclusiv proiectarea se negociaza, banuiesc."
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 18 voturi „pentru", devenind hotararea nr. 33 .

Se prezinta punctul 2 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind modificarea anexei la Hotararea Consiliului local al municipiului
Focsani nr. 22/179/2008 pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici faza proiect tehnic de executie faza unica, pentru
obiectivul de investitii: „Colegiul Economic - Baza complexa de practica" din municipiul Focsani, judetul Vrancea;
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 18
voturi „pentru", devenind hotararea nr. 34 .
Se prezinta punctul 3 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de
investitii: „Reabilitare retea de infrastructura iluminat stradal Cartier Sud etapa I" municipiul Focsani, judetul Vrancea;
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 18
voturi „pentru", devenind hotararea nr. 35 .
Se prezinta punctul 4 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea Bugetului General al Municipiului Focsani pe anul
2015;
D-nul consilier Gabriel-Ionel Necula: „as avea un amendament, in sensul diminuarii cu suma de 48000 lei, de la obiectivul de
investitii: Reabilitare, modernizare si dotari Campus Scolar si alocarii acestei sume de 48000 lei pentru achizitie documentatie
studiu de fezabilitate pentru stabilirea zonelor unitare de incalzire din municipiul Focsani".
D-nul consilier Tudorel-Daniel Trofin: „asa cum am discutat si in comisii as vrea sa propun o alocare pentru Legea nr.350,
privind finantarile nerambursabile acordare de Primaria municipiului Focsani.
Stiu ca avem o experienta nefericita cu unul din proiectele finantate anul trecut dar nu cred ca este in nici un caz culpa
municipalitatii. Discutam de proiectul de futsal care nu a reusit sa atraga toata suma alocata prin concursul de proiecte dar cred
ca a fost mai bine, intr-un fel, pentru ca ne-au ramas sa dam la televiziunea copiilor de Craciun, aproape 1 miliard lei, diferenta.
Chiar d-na Grosu, daca sunteti amabila sa ne prezentati pana saptamana viitoare, la sedinta de plen si un raport cu finantarile
de anul trecut ca sa avem si o inagine mai completa.
Colegii in comisie, mi-au spus ca ar trebui sa avem depuneri de solicitari inainte de a stabili aceasta alocare de fonduri si va
citez din Legea nr.350: art.6. procedura de selectie de proiecte cuprinde urmatoarele etape: a) publicarea programului anual
pentru acordarea finantarilor nerambursabile; b) publicarea anuntului de participare; c) inscrierea candidatilor; d) transmiterea
documentatiei; e) prezentarea propunerilor de proiecte.
Deci, in nici un caz nu vin inainte ONG-urile sa depuna proiecte, ca dupa aceea sa alocam noi prin buget aceste sume, unu la
mana.
Doi la mana. Din experientele pe care le-au avut cei care au depus proiecte in anii trecuti si din discutiile pe care le-am avut si
personal, dar si alti colegi de-ai mei, de fiecare data le-am solicitat sa astepte intai alocarea prin buget, si dupa aceea sa vina,
in functie de sumele alocate, pentru ca proiectele pot fi mai mari sau mai mici si sa solicite finantarile.
Astfel incat, as propune ca sa finantam cu o suma de 300000 lei, adica 3 miliarde lei vechi, aceasta Lege nr.350, impartita ...
d-na Carmen, erau parca 4 capitole anul trecut, nu, 4 capitole, in mod egal, catre 75000 lei, vin, da ... si banii sa fie diminuati de
la capitolul Alocari catre institutii de cult.
Nu, nu am gasit, am tot rasfoit acest ceaslov ... de la sprijinul financiar de la unitatile de cult. Stiu ca acolo avem 1040 mii lei.
Avem suficienti bani care raman pentru principala noastra dorinta a municipalitatii, asa cum ne-a fost exprimata la discutiile
preliminare de buget, pentru a aloca Catedralei municipiului Focsani, 10 miliarde lei.
Deci, propun diminuarea cu 3 miliarde lei, consider ca sunt suficienti. Si daca municipiul Focsani va reusi sa colecteze intr-un
grad mai mult decat satisfacator si la rectificare, la iunie o sa stam bine, cu siguranta vom fi deacord, si eu personal voi fi
deacord sa suplimentam, suma luata acum pentru Catedrala municipiului Focsani.
Nu mai discut despre sprijinul alocat IMM-urilor, pentru ca, d-nul Nazaru, stiam ca trebuie sa avem o discutie preliminara, sa
facem o aproximare a acestei sume, este un pic mai tarziu, ramane sa avem discutiile si documentarile foarte serioase, pentru
ca macar la iunie, daca suntem in aceleasi conditii fericite si bugetul ne permite, sa facem o alocare pentru un program de
minimis. Stiu ca cel din urma a fost pe 3 ani, nu stiu in ce masura ... d-nul Naziru, este ? ... nu este, l-am vazut ieri, era intr-o
stare deosebita, daca putem face un astfel de program de minimis, de pana se realizeaza Parcul industrial, langa municipiul



Focsani, macar sa mai avem un program de minimis si marii investitori sau macar mijlociii sa stie ca pot veni aici. Evident, cu
diminuarea investitiei initiale. Conditia pe care o spune legea, minima era de 500 mii Euro. Noi am pus 1 milion Euro si in
discutiile si cu d-nul coleg Milea am considerat ca investitorii care pot disponibiliza o asemenea suma in municipiul Focsani sunt
foarte putini.
Daca nu ma insel, au fost doar doi beneficiari, si in conditiile acestea, diminuarea sumei la limita, la plafonul de jos, 500 mii
Euro, consider ca este oportuna.
Raman cu singurul amendament de suplimentare la Legea nr.350.
D-nule Presedinte, va rog sa-l aveti in atentie pentru a-l supune la vot".
D-nul consilier Aurel Bacu: „eram si eu adeptul alocarii banilor la Legea nr.350, la proiecte, dar tot la fel de serios am discutat in
comisii si atunci cand am dezbatut bugetul noi consilierii si la dezbaterea generala, adica, trebuie sa facem ceva pentru
finalizarea Catedralei.
Am fost cu totii de acord sa alocam anul aceste 1 milion, sa o terminam. Sa o acoperim macar. Despe istoria, inceputul
Catedralei, nu mai vreau eu sa mai vorbim. Ea exista acolo, este un obiectiv care trebuie finalizat si am fost cu totii de acord sa
punem anul acesta 1 milion pentru acest ... la fel cum nu voi fi de acord cu rectificari bugetare pe parcursul anului, din care sa
luam bani de la investitia ... sa dam la altfel de manifestari, nici acum nu sunt de acord cu acest amendament.
Haideti sa incercam anul acesta sa facem si altfel decat in anii precedenti.
Sa adunam intai proiecte, sa vedem cam ce bani ar fi necesari, o sa facem o rectificare, o sa gasim bani si pentru Legea
nr.350".
D-nul consilier Lionida Milea: „pentru ca inainte am avut proiectul cu sarpanta, am vazut aici in proiectul de buget ca suma
alocata este de 300 mii lei si noi am aprobat pentru cheltuieli pentru sarpanta 357 mii lei.
Ori este o greseala, ori ... nu inteleg de ce este o suma mai mica comparativ cu ce am aprobat noi"
D-na Cristina Costin : „atatia bani am avut in buget".
D-nul consilier Lionida Milea: „am vazut ca in buget este o suma de 300 si daca ar fi trebuit sa aprobam, aprobam exact suma
care este in buget ..."
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „in general, indicatorii sunt mai mari. Foarte putine cazuri cand indicatorii au fost mai mari
decat valoarea investitiei".
D-nul consilier Lionida Milea: „mai aveam o intrebare referitor la proiectul PIDU mai mult intrebari si de la cetateni din Mindresti,
Laminorul Sud. De multe ori ne-au intrebat, chiar si cand am trecut prin zonele respective, cand se termina acest proiect.
Vad ca aici sunt niste sume alocate, dar sunt sume foarte mici. Deci din punctul de vedere al sumelor, proiectul ar fi trebuit sa
fie in faza finala. Deja, la comisia care a venit de la Braila si au facut o expertiza in anul 2014 noi nu reusisem in 2014 la inceput
sa terminam decat 25% asa au specificat ei in rapoarte. Si urma ca proiectul sa se incheie pe 6 decembrie 2013, daca nu
gresesc.
Am avut o amanare de 1 an de zile pana in 6 decembrie 2014 si nu s-a finalizat nici pana in momentul acesta. Cu suma pe care
o avem noi alocata cred ca nu putem recupera. Ca mari lucrari nu s-au facut anul trecut stim toti, pentru ca am inteles ca firma
a intrat in insolventa.
Ce se intampla cu cartierele acestea, se mai termina proiectul acesta, nu se mai termina ?
Este o intrebare care vine ... "
D-nul Radu Nitu : „la diverse"
D-nul consilier Lionida Milea: „nu la diverse, ci, este in proiect d-nule Nitu. Daca dvs. nu ati citit bugetul, eu am vazut in buget ca
sunt 2 sume alocate, referitor pe spatii verzi, si daca vreti va si spun.
A fost o suma mult mai mare alocata noi trebuia sa plantam aici copaci, 2800 copaci, spatii verzi 1800, gazon 186000 mp. si
am intrebat daca s-a ajuns la faza aceasta si cu banii acestia putem sa inchidem proiectul acesta PIDU care este de atat timp".
D-na Cristina Costin : „vorbim de 175 miliarde lei la strazi si de 55 miliarde lei la spatii verzi.
De ce vi se pare asa de mica ? 53 miliarde lei. De ce vi se pare asa de mica ?"
D-nul consilier Lionida Milea: „mie nu. Am zis, daca se termina cu banii acestia, ca este inceput de atat timp si ... "
D-na Cristina Costin : „este restul de executat, este restul contractului ..."
D-nul consilier Lionida Milea: „si cat mai dureaza daca el trebuia sa se termine de 1 an de zile si nu s-a terminat ..."
D-na Cristina Costin : „pai, nu s-a terminat ... "
D-nul consilier Lionida Milea: „primavara sau toamna, avem o data ... "
D-na Cristina Costin : „da, contractul de finantare ..."
D-nul consilier Lionida Milea: „de asta am intrebat. Nu am intrebat ca mi se pare ... "
D-na Cristina Costin: „contractul de finantare se inchide in 7 mai. Noi am avut doar 2 prelungiri, motivat de faptul ca in Cartierul
Mindresti am intervenit la reteaua de canalizare pluviala. In Cartierul SUD a fost nevoit sa se termine cu reteaua de termoficare
iar la Laminorul, la fel am avut reteaua de canalizaere pluviala. Si am motivat la Ministerul Dezvoltarii si ni s-a acceptat
prelungirea de termene.
Iar anul trecut s-a lucrat. S-a lucrat pe Cartierul SUD, s-au terminat jumatate din strazile din Cartierul SUD, Mindresti-ul am mai
ajuns acum la stratul de binder si uzura, deci, s-au reconfigurat toate spatiile contractate. In Laminor, este cel mai in urma din
cauza canalizarii pluviale care a trebuit sapat la adancimea de 3 metri. Adancimea medie la care s-a montat conducta. Dar in
rest ... "
D-nul consilier Lionida Milea: „noi sa intelegem ca in luna lui iunie acest proiect se va ..."
D-na Cristina Costin: „nu. Vom mai cere o prelungire ..."
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „nu, pana la sfarsitul acestui an. Linia de finantare se incheie la 31.12.2015 si in aceste
conditii noi trebuie sa finalizam.
Maine l-am chemat pe d-nul director de la VEGA, d-nul director Chiper. Dupa amiaza o sa avem o discutie legat de modul de
atacare a acestor lucrari, pentru ca vreau sa atacam cele 3 puncte concomitent, si in SUD, si la Mindresti si la Laminor.
Este adevarat ca ce au facut dansii, au facut, pana la aceasta data au executat lucrari ..."
D-na Cristina Costin: „valoarea totala la C+M, pot sa va spun, sunt 350 miliarde lei..."
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „practic noi mai avem de realizat 130 miliarde lei la C+M, la drumuri ... in conditiile in care
majoritatea vor fi asfaltari, care dupa mine merg un pic mai repede fata de ce am facut noi pana acum.
Mai au un pic la Laminorul de montat niste borduri si pavele".
D-na Cristina Costin: „am mers in paralel si cu coborarea retelei de fibra optica".
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „speram sa ..."
D-nul consilier Lionida Milea: „multumesc. Sa dea Dumnezeu sa se termine".
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „si noi dorim treaba aceasta".
D-nul Radu Nitu : „as vrea sa spun cateva probleme in legatura cu bugetul care s-a dezbatut si cred ca a tinut cont de
propunerile facute de cetateni, pe cele 6 zone.
In zona de responsabilitate, zic ca au fost si cativa colegi consilieri si s-au ridicat cateva probleme de care s-a tinut cont la



buget si am sa le enumar.
De asemenea, cred ca este un buget echilibrat care tine cont in primul rand de investitii. Un numar mare de investitii si anul
acesta, vorbim si de anul 2014 care la fel, a fost un an bun la investitii in municipiul Focsani, si de asemenea reabilitare scoli,
licee in special cele cateva licee si iluminatul, introducerea alimentarii cu gaze in zona in care a fost cuprinsa.
As vrea sa spun ca in zona de actiune, este prins in buget, d-nul Milea, ati vazut si dvs., 186 mii, la descarcarea apei pluviale,
trebuie realizat acolo, pentru a finaliza aceasta activitate. Deasemeni prin CUP, vreau sa va informez daca vreti sa stiti, si
informez consilierii, au venit la proiectare in Mandresti, la strazile care nu au fost cuprinse in PIDU pentru anul 2014, urmand
ca, cateva strazi care nu au fost prinse sa fie introdusa apa si canalizarea.
De asemenea avem cuprins la spatii verzi un parc in fata bisericii din Cartierul Mindresti si mai sunt si alte activitati care cred ca
anul acesta se vor derula.
Este adevarat, si asta o stim cu totii, si cred ca o simt si cei din Primarie, si mass-media a relatat foarte bine, e vorba de
calitatea lucrarilor si finalizarea lor. Am suferit anul acesta, adica, anul 2014 pentru ca asa cum a relatat si presa am avut ceva
probleme si in Cartierul Mindresti si in alte zone din Focsani, unde calitatea lucrarilor si termenele care au fost, au fost foarte
mult depasite de catre cei care lucreaza.
Trebuie sa fim mai atenti la aceste activitati.
De asemenea, as vrea sa spun ca la Catedrala, se vede cu ochiul liber, de pe strada, nevoia de fonduri si nu cred ca mai
trebuie sa amanam aceasta finalizare a lucrarii. Deja este un edificiu foarte important pentru cetatenii municipiului Focsani si
cred ca trebuie finalizat. Si cu speranta ca fondurile alocate pe anul 2015 vor fi in interesul cetateanului, cred ca, eu voi vota
acest buget pe anul 2015".
D-nul consilier Bogdan-Emilian Matisan: „s-a discutat aici despre PIDU. Teama aceasta ca nu se mai termina PIDU din cauza
faptului ca acea societate a intrat in insolventa mi se pare nejustificata si asta pentru ca societatea respectiva a intrat intr-o
procedura de insolventa, dar nu de faliment. Sunt doua lucruri diferite.
In ceea ce priveste Legea nr.350, sunt de acord cu colegul nostru Trofin.
Aveti dreptate, acelea sunt etapele din lege pentru derularea acelor proiecte, pentru finantarea acelor proiete. Insa, noi nu am
solicitat sa se depuna inainte proiecte ci, propuneri de tipuri de proiecte pentru a vedea din lucrarile celor interesati care
sunt grupurile tinta, care este impactul social, care este impactul ecponomic si care este finalitatea. Ca sa nu fim pusi in situatia
de a aloca o suma, ca apoi sa o impartim in mod egal pe cele 4 capitole. Ca poate avem solicitari de proiecte, de tipuri de
proiecte interesante pentru cetatenii municipiului Focsani.
La capitolul I, sau la capitolul II, mai multe sau mai putine. Astfel incat alocarea acestor fonduri pe cele 4 capitole sa satisfaca
nevoia de finantare pentru toate ONG-urile care doresc sa scrie acolo.
De aceea eu va propun, sa nu renuntam la aceste finantari, dar sa le discutam in iunie, cu un termen destul de larg pentru
ONG-uri, de a depune tipuri de proiecte ca sa vedem in ce zona doresc sa activeze dansii".
D-nul consilier Tudorel-Daniel Trofin: „pot sa dau o replica cat se poate de scurta.
D-nule consilier Bacu, m-as bucura si eu ca toate investitiile pe care le-am prevazut noi anul acesta in buget sa fie realizate.
Din pacate nu cred ca a fost vorba de a lua noi bani de la investitii si a aloca in alta parte pentru ca asa ne-am gandit noi.Ci pur
si simplu ca nu au putut fi realizate acele investitii. Iar motivele sunt diverse. Cele mai multe tin de ... stiu eu, si de contractare,
si de procedura de achizitie, care de multe ori poate sa dureze.
Trebuie sa mai tineti cont ca, v-am dat si exemple la comisie si o sa spun si aici.
Dau un singur exemplu de proiect care din punctul meu de vedere a insemnat un mare succes pentru municipalitatea noastra,
Festivalul Vin la Teatru, organizat de niste tineri actori care au umplut timp de 2 saptamani, in cei 2 ani, salile de teatru ale
Teatrului Municipal Mr.Gh.Pastia.
Am vazut foarte multi tineri in acele sali de teatru, evident, intrarea a fost libera. Nu se intampla acelasi lucru si la reprezentatiile
Teatrului Municipal Focsani. Se mai intampla, dar nu cu tineri ... pentru ca preturile sunt destul de piperate, la reprezentatiile
marilor teatre nationale, Iasi, Bucuresti, s.a.m.d.
Nu cred ca este foarte tarziu si in iunie, daca stam sa ne gandim, dar, dragi colegi, daca eu nu ridicam aceasta discutie, cu
siguranta nu am fi discutat nici la iunie.
Nu mai spun ca anumie proiecte sunt intr-un calendar anual, care nu poate astepta, dupa cum ne gandim noi. Hai sa mai
vedem ce proiecte ne mai prezinta ONG-urile s.a.m.d.
Nici nu am fost obisnuiti. Am avut doar 2 ani de zile in care am alocat astfel de fonduri. ONG-urile din municipalitate nu prea
sunt obisnuite sa primeasca fonduri. Nu exista o traditie la municipiul Focsani, in a acorda astfel de fonduri an de an, mai ales
pe anumite capitole.
Este adevarat ca eu sunt membru in acea comisie si am vazut proiecte si neserioase, stim foarte bine acest lucru. Dar asta nu
inseamna ca nu putem sa alocam o suma, poate nu sunteti de acord cu suma pe care am propus-o. Sunt de acord sa discutam
pe cuantumul ei, dar sa nu alocam nimic, in speranta ca, lasa ca o sa vina ONG-urile. ONG-urile nu o sa vina si o sa ne trezim,
numai bine ca nu-i intereseaza sa sprijinim ONG-urile".
D-nul consilier Lilian Ilie: „voiam sa va spun ca am remarcat, studiind proiectul de buget de multe ori a bugetului alocat pentru o
persoana cu dezabilitati, cu handicap, norma de hrana si altele, dar din pacate am remarcat si o diminuare a bugetului acordat
pentru partea culturala. Si aici ma refer la Ateneul Popular Mr.Gh.Pastia. In care, fata de anul trecut , bugetul s-a redus la
jumatate.
De asemenea, remarc ca, nici anul acesta pianul atat de necesar pentru activitatea Ateneului, nu a fost prins in bugetul alocat,
cu toate ca, am inteles ca s-a depus catre Primarie, de catre institutia Ateneu o solicitare in acest sens, pentru ca acest pian,
care am inteles ca ajunge undeva la 20 si ceva de mii de Euro, sa poata fi achizitionat.
In acest sens, as vrea sa-l intreb pe d-nul viceprimar Iorga, am inteles ca dansul se ocupa de partea culturala a municipiului
Focsani, sa ne spuna si noua de ce s-a redus bugetul la jumatate si acest pian ...
D-nule viceprimar, ati sustine un proiect de hotarare impreuna, pentru achizitionarea acestui pian?"
D-nul consilier Marius-Eusebiu Iorga: „stimate d-nule consilier, pot sa va spun ca bugetul nu a fost redus la jumatate, din ceea
ce stiu eu. Au fost alocate niste sume suplimentare anul trecut pentru niste activitati culturale si daca nu ma insel bugetul a
ramas cam acelasi, diferentele sunt foarte mici.
L-am vazut si pe d-nul director Gheorghita, daca poate sa-mi confirme acest lucru ...
Intr-adevar, sa stiti ca s-a discutat despre pian. Avem un buget, il stim cu totii, am discutat-o si data trecuta, am discutat-o si
acum o jumatate de ora in comisie. Doar de dragul de a face putin spectacol, nu cred ca era necesar sa mai discutam despre
pian.
Eu pot sa va spun ca sunt unul din cei care imi doresc un pian la Ateneu.Dar imi doresc un pian la Ateneu, un pian de calitate si
mi-l doresc in momentul in care avem aceasta suma sa o investim. Si sunt convins ca si colegii si conducerea Primariei vor
investi intr-un pian, cat de curand.
Daca tot am ajuns aici si imi permiteti, despre acest buget care a fost putin controversat pot sa spun ca salut ideea si noutatea
de a investi o suma generoasa din buget pentru reabilitarea infrastructurii stradale din municipiul Focsani, care stim foarte bine



ca lasa de dorit si este sub orice critica..."
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „d-nule vice, nu este chiar asa in Focsani-ul acesta, sub orice critica drumurile.
Acestea 5 drumuri proaste pe care le-a lasat in urma VEGA, restul ...Hai sa luam bulevardele, hai sa luam 40 ... 80 de strazi pe
care le-am facut noi, unde lasa de dorit infrastructura din Focsani ?...."
D-nul consilier Marius-Eusebiu Iorga: „d-nule Primar, eu vorbesc de ... "
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „daca vorbim, hai sa vorbim bine documentati. Haideti sa vorbim cinstit. Nu am nimic
impotriva. Dezastrul, sunt acelea cu care m-a lasat VEGA cu ele in gat ..."
D-nul consilier Marius-Eusebiu Iorga: „acelea, trebuie sa le facem..."
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „dar restul, nu vede nimeni ca s-a facut.
Intrati de la Magura, mergeti pe Comisia Centrala, Moldova, Republicii, Cuza Voda, Eminescu, Ana Ipatescu. Intrati in zona
astalalta, Crangului, Oviedeniei, toate acestea nu-s facute noi noute?
Se mergea acum cativa ani de zile pe bolovani pe Stefan cel Mare. Tabacari-ul nu avea nimic, Tanasescu, toate zonele acelea.
Astea nu-s facute domnule ?"
D-nul consilier Marius-Eusebiu Iorga: „d-nule Primar, stati putin, ca eu nu am vrut sa ... nu am avut nici macar o vaga idee sa va
jignesc cu ceva sau sa va acuz de ceva. Vorbesc de strazile, care stim foarte bine ca sunt intr-o situatie destul de proasta.
Vorbim de SUD, de Laminorul. Sunt pe la Gara cateva strazi, sunt. Vorbim de vestita str.Odobesti, Marasesti ..."
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „daca am avut bugetul acesta ... discutam de 1 miliard ... avem atatea probleme in orasul
acesta ... hai sa luam si o cobza, sa luam si un tambal si sa facem un spectacol !
In loc sa bag bani unde trebuie, bag bani in ...
Este nemultumit d-nul Gheorghita !
Eu sunt nemultumit de activitatea lui ..."
D-nul consilier Marius-Eusebiu Iorga: „sa continui, ca sa inchei. Sunt 65 de strazi care trebuie facute, stim foarte bine.
D-nule Primar, imi cer scuze. Nu am avut nici cea mai vaga idee sa va aduc vreo ofensa dvs. Gasesc bugetul, daca nu foarte
echilibrat, il gasesc foarte sanatos si pot sa spun ca este un buget pentru Focsani, dar si pentru focsaneni "
D-nul consilier Lilian Ilie: „d-nule Primar, sa inteleg ca astea se justifica, nemultumirea fata de activitatea d-nului Gheorghita,
rezida si in diminuarea bugetului, sau eu stiu, reducerea ... si se mai aude ca se doreste comasarea activitatii Ateneului Popular
Mr.Gh.Pastia in subordinea Teatrului Municipal. Intr-o entitate comuna, dar condusa de un singur manager.
Voiam sa va spun si din ceea ce stiu, Mr.Gh.Pastia a lasat ca cele doua institutii de cultura sa fie administrate separat si sa
ramana ca persoane juridice si nu sa fie o singura persoana juridica cu un singur buget.
In alt sens de idei, eu ... d-nul viceprimar Iorga, nu mi-a dat un raspuns, daca sustine alaturi de mine, alaturi de noi, un proiect
de achizitia acestui pian care este necesar pentru Focsani? "
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „va rog, sa verificati. La o populatie de nici 100000 de locuitori, ce municipii din Romania mai
are 4 unitati de cultura ?
4 unitati de cultura. Cheltuim peste 30 si ceva de miliarde cu aceste unitati de cultura din municipiul Focsani si toti vorbim de
cultura, cultura, cultura !
Mai cheltuim vreo 30 de miliarde lei la Cantina de Ajutor Social. Ma costa 168 miliarde lei, vorbesc in bani vechi protectia
sociala. Ma costa 25 miliarde si cu 6,
31 miliarde, sportul, si haideti sa vedem ce mai facem in orasul acesta, daca mai vrem sa mai facem ceva!
Eu nu am nimic impotriva! Dvs. hotarati! Eu nu am nimic impotriva!
Dar am impresia ca banii nu se duc acolo unde trebuie.
Si am gresit eu. Ca din 2000, tin cu dintii de aceste 4 unitati de cultura, ca nu trebuia sa mai fie niciuna la ora actuala! Poate
trebuia sa fie Teatrul, atat! "
D-nul Radu Nitu : „il invit pe d-nul Gheorghita la Scoala Stefan cel Mare.
Noi avem acolo un pian foarte bun, acordat un pic, e vechi, dar este sanatos si pe d-nul Ilie, ca tot asa ... si-l dam in transfer,
fara probleme. Va rog eu frumos! Si mai este si Liceul de Tattarascu, care are asa ceva si puteti da, si terminam discutia asta,
pentru ca stam intr-un pian acum in Consiliul Local, pentru ...
Va rog d-nule Gheorghita, ati mai fost in scoala la noi... va rog, veniti maine, il vedeti si cred ca este o piesa foarte buna pentru
Teatru".
D-nul consilier Marius-Eusebiu Iorga: „ d-nule Lilian Ilie, cu mare placere, pentru rectificarea bugetara din vara, va sustin.
Si sustin acest proiect ... in incercarea de a cumpara un pian la Ateneul din municipiu".
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „eu fac propunerea.
Luam 2 piane. Luam unul si la Teatru.
Eu va promit ca fac la rectificarea bugetara sa luam 2 piane. Numai sa-mi spuneti, cu coada lunga sau scurta, ca nu ma
pricep!"
D-nul consilier Marius-Eusebiu Iorga: „iar urmatoarea propunere este sa trecem la votarea bugetului, ca ne apuca dimineata"
D-nul consilier Gabriel-Ionel Necula: „intr-adevar s-a discutat despre unirea Teatrului cu Ateneul, dar s-a discutat si despre
unirea Pastoralei, sub o singura cupola, care se va numi, sub acordul nostru Centrul Cultural Focsani.
Iar din economiile care se vor realiza din faptul ca: Ateneul are 2 contabili si un om la personal, Teatrul are un contabil si un om
la personal, nu mai vorbim de director. Pastorala, are un contabil si un om la personal s.a.m.d., vom cumpara si un pian la
rectificarea din luna a sasea.
In paralel la Directia de dezvoltare, avem un singur om la contabilitate la 270 de oameni. Deci, o restructurare era nevoie si va fi
luna viitoare".
D-nul consilier Tudorel-Daniel Trofin: „am asteptat sa aud majoritatea parerilor colegilor pentru a prezenta si punctul meu de
vedere vis-a-vis de acest buget.
Eu il consider mai degraba un buget in inertie pentru ca nu vad nici o directie strategica pe care acest buget sa o imbratiseze
chiar daca am primit o carte foarte frumoasa dedesubt. Nu simt ca Focsani-ul se gandeste la ce sa faca sa-si mareasca
veniturile, ci pur si simplu sa mai facem niste strazi asa cum a spus d-nul Primar, au fost facute strazi in Focsani.
Mai facem si anul acesta cateva, evident, sa ne ocupam de institutiile de cultura, sa ne ocupam de asistatii nostri sociali, dar de
a creste veniturile la acest buget, din pacate nu vad nimic, si in consecinta, investitiile private, nu, IMM-urile, nu sprijinite,
ONG-urile, nu.
Eu personal, ma voi abtine la acest buget".
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „am o rugaminte, daca tot ati venit cu aceasta idee, veniti cu propuneri de marirea bugetului.
Sa stim si noi in ce directie sa ne indreptam!
Haideti va rog eu frumos, sa ne spuneti si noua!"
D-nul consilier Tudorel-Daniel Trofin: „vreti sa va spun acum d-nule Primar?
Am spus de la prima consultare, sa ne preocupam de acest fond pentru ajutor de minimis.
Este minimum pe care-l puteam sa-l facem!
Nu va mai spun, daca nu ma insel, in Baia Mare se pun la dispozitie terenuri gratuit celor care vor sa vina sa investeasca. Este



adevarat ca noi nu avem oameni care sa stea la usa Primariei, dar nici nu i-am cautat!
Vreau sa spun asa. Este un investitor local care a facut o investitie de peste 4 milioane de Euro capital autohton, suta la suta si
noi nu ne-am invrednicit sa ne ducem si sa-i prezentam posibilitatea de a lua aceste ...
Am asteptat sa vin aici.
Da d-nule Primar, facilitatile fiscale pot reprezenta un ajutor pentru sectorul economic".
D-nul consilier Bogdan-Emilian Matisan: „cum maresti veniturile?"
D-nul consilier Tudorel-Daniel Trofin: „D-nule Bogdan, eu nu sunt contabil ca dvs. dar stiti foarte bine, in momentul ... nu-i vorba
de matematica, este vorba de o scutire la impozit la cladire si teren care se intorc pe partea cealalta, prin taxe taxe si impozite
care se platesc!
Nu vreti sa facem, nu este nici un fel de problema, bugetul acesta va muri in continuare incetul cu incetul, suntem pe scadere
usoara de la an la an si o sa ne trezim ca nu o sa mai avem sa dam nici aceasta suta de miliarde pe care o repartizam pe
investitii".
 
D-nul Primar Decebal Bacinschi:„ati fost viceprimar, nu va suparati, spuneti-mi si mie, 2013, 2014, 2015, daca puteti sa stiti,
daca nu va pun eu la dispozitie, nici o problema.
Datorita faptului ca din 2004, eu tot sunt in opozitie si nu am primit nici un ban de la guvernele care au fost, singura solutie a
fost sa aduc fonduri europene.
Si m-am zbatut cu opozitia, asa cum a fost. Numai eu stiu, ca ma dadea pe usa si intram pe o alta inauntru. Spuneti-mi si mie,
care este valoarea fondurilor europene in acesti ani care i-am adus in Focsani?
Eu. Eu cu mana mea i-am adus?
Spuneti-mi si mie suma? "
D-nul consilier Tudorel-Daniel Trofin: „am avut niste discutii, ca sa va spun cu colegi de-ai mei, hai sa nu mai spun ... cu
cetatenii municipiului Focsani, care va acuzau ca nu ati adus suficienti bani pe proiecte europene in Focsani ..."

D-nul Primar Decebal Bacinschi: „haideti, spuneti ..."

D-nul consilier Tudorel-Daniel Trofin: „nu, nu, lasati-ma sa termin. Intamplator era in favoarea dvs.!
Am spus ca gresesc. Au fost aduse multe fonduri in Focsani. Finantari europene.
Din pacate, ceea ce ne-a spus si consultanta care a realizat aceasta carte frumusica, este ca acele fonduri, majoritatea au fost
in 98% cu 2. Fonduri care nu au fost puse intr-o strategie, care nu aduc plus valoare municipalitatii locale.
Eu nu spun ca nu sunt bune. Si strazile pe care le-ati facut sunt bune. Si aceasta centrala termica este buna. Dar, haideti sa le
punem intr-o strategie si sa ne tinem de ea.
Din pacate nici in urma sedintei la care dvs. ati lipsit si l-am rugat pe d-nul Secretar sa ne prezinte un raport la vechea strategie
sa vedem si noi, ce s-a facut, de ce nu s-a facut. Ca poate sunt anumite realitati care ne fac pe noi sa vorbim la o masa aici,
fara a avea elementele la indemana. Si poate nu exista rea vointa sau nestiinta, cum concep unii, poate ca nu exista mijloace
fizice pentru a realiza aceste strategii frumoase.
Si atunci am fi si noi de acord ca in viitorul mandat, cand va veni cineva sa ne propuna o strategie sa-i spunem: d-nule, nu
putem sa realizam zona metropolitana, din diferite motive. Nu putem sa facem, eu stiu, alte directii strategice, nu putem sa le
atingem, pentru ca sunt alte probleme.
Asta este.
D-nul consilier Radu Nitu: „ati mai spus asta, vorbiti la obiect ..."
D-nul consilier Tudorel-Daniel Trofin: „D-nule Nitu, eu nu v-am intrerupt pe dvs., da !
Da, vorbim la obiect.
Imi pare rau, nu pot sa ma ridic, sa ma uit la toti, dvs. sunteti dupa d-na Cucu, da!
Asta este toata discutia. Nu vorbesc ca nu s-au facut lucruri, ca nu s-au adus bani in Focsani ... "
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „d-nule consilier, vreau sa stiti un lucru.
Aceste proiecte au fost aprobate pe baza strategiei pe care noi am avut-o. Nu
ne-a dat nimeni nici un ban decat atunci cand am prezentat aceasta strategie. Va rog sa ma credeti. Aceasta strategie a fost
foarte buna, care am avut-o pana acum.
Pe baza acestei strategii au fost aprobate toate proiectele pe care le-am obtinut. Ca au fost sociale, ca au fost de drumuri si
poduri, ca au fost economice. Au fost toate pe baza acestei strategii. Strategia a stat la baza aprobarii acestor proiecte".
D-nul consilier Tudorel-Daniel Trofin: „d-nule Primar, o singura fraza mai spun si atat.
Daca s-au facut toate finantarile, toate au fost in spiritul acestei strategii, de ce am asfaltat atatea strazi in Focsani, pe care am
venit sa le spargem cu sistematizare si cu retele inlocuite la caldura.
Este un exemplu de proiect in care noi, parerea mea, ca am irosit banii. Trebuia sa asteptam mai intai sa schimbam pe caldura,
toata infrastructura de dedesubt, si dupa aceea sa spargem strazi, sa facem strazi ..."
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „nu va suparati, inseamna ca nu ati depus niciodata proiecte si nu stiti cum se aproba
proiectele acestea ..."
D-nul consilier Tudorel-Daniel Trofin: „nu am depus, recunosc ..."
D-nul Primar Decebal Bacinschi: „in 2009 am depus un pachet de proiecte. Consiliul Judetean a depus un pachet de proiecte.
Modul cum ele au fost verificate, aprobate si pornite in lucru, asta nu a mai depins de noi.
V-am dat un exemplu.
Acum vin cei de la CUP cu al doilea program de refacere retele de alimentare cu apa in judetul Vrancea, inclusiv in municipiul
Focsani.
Vor intra pe niste strazi pe care noi le-am reabilitat.
De unde sa stim noi ca acel proiect era aprobat. De unde sa stim. Si sa gasim solutii.
O sa venim pe trotuar, o sa fim deacord sa sparga strada in conditiile in care refac intreaga suprafata. Haideti sa luam de
exemplu str.Valcele, da !
Str.Valcele a fost tras asfalt din nou pe ea. Pe b-dul Cuza Voda. O banda intreaga a fost razuita si turnat din nou.
Se fac niste compromisuri, in functie de situatii. Nu poti sa dai cu piciorul la niste astfel de investitii, parerea mea este. Si nu stiu
daca dvs. erati in locul meu, daca ati fi renuntat la astfel de investitii"
Nu sunt discutii si se supune la vot proiectul de hotarare in forma initiala, nefiind adoptat cu 18 voturi „abtineri".
Se supune la vot amendamentul d-lui consilier Gabriel-Ionel Necula, se adopta cu 14 voturi „pentru" si 4 voturi „abtinere" din
partea d-lor consilieri Tudorel-Daniel Trofin, Lilian Ilie, Gheorghita Berbece, Dan Buzoi.
Se supune la vot amendamentul d-lui consilier Tudorel-Daniel Trofin, si nu se adopta cu 14 voturi „abtineri" si 4 voturi „pentru"
din partea d-lor consilieri Tudorel-Daniel Trofin, Lilian Ilie, Gheorghita Berbece, Dan Buzoi.
Se supune la vot proiectul de hotarare cu amendamentul d-lui consilier Gabriel-Ionel Necula si se adopta cu 14 voturi „pentru"



si 4 voturi „abtinere" din partea d-lor consilieri Tudorel-Daniel Trofin, Lilian Ilie, Gheorghita Berbece, Dan Buzoi, devenind
hotararea nr. 36.
Se prezinta punctul 5 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea utilizarii, in anul 2015, a excedentului bugetului local
rezultat la incheierea exercitiului bugetar a anului precedent;
D-nul consilier Lionida Milea: „ am observat aici, acum, eu nu stiu cum s-au repartizat strazile, ma leg mereu de strazi, ca, ori
sunt foarte bune, ori se merge cu cizmele, ori s-a luat in varianta ca unele strazi sunt mai putin bune sau unele sunt foarte ...
Daca era vorba de un excedent bugetar, este vorba de un excedent bugetar. Ma gandesc, de ce nu am trecut strazile care au
ramas de anul trecut?
Vad aici ca doar o singura strada, str.Trotus, care intr-adevar, pe strada asta se merge in cizme de cauciuc, si str.Vrancioaia nu
este trecuta ...?
Str.Paun Pincio, Vrancioaia, care vin de anul trecut ? Eu as fi vazut asa, strazile care vin de anul trecut, fiind banii deja existenti
de anul trecut, sa terminam strazile de anul trecut si dupa aceea sa trecem la alte strazi.
Mai mult de atat, str.Trotus, este ... am votat bugetul, este prinsa in bugetul de 2015 si o vad si la excedentul bugerat ?
Inteleg, se fac 2 strazi acolo? sau ... de ce este prinsa si aici este prinsa si in buget?
Eu am in fata bugetul si vad ca este prinsa si in buget si este prinsa si aici? Si zic, de ce nu s-au trecut strazile: Paun Pincio,
Vrancioaia, Oituz, Cincinat Pavelescu, Milcovul. Erau multe strazi pe care noi le-am trecut, le-am trecut. De 2 ani le trecem si le
scoatem ".
D-nul consilier Gabriel-Ionel Necula: „ d-nule consilier, lista de investitii din bugetul care este propus, sunt toate strazile, inclusiv
cele 7 strazi de anul trecut.
Aici la punctul la care ne referim azi, este ... de unde sunt finantate. Astea sunt finantate din excedentul anului trecut si celelalte
sunt finantate din bugetul anului acesta. Deci, practic sunt toate strazile".
D-nul consilier Lionida Milea: „d-nule Viceprimar, eu am inteles, problema era ca banii acestia exista, ne putem apuca de ele,
ceilalti bani nu exista inca toti ..."
D-nul consilier Gabriel-Ionel Necula: „toti banii. Odata ce aprobam bugetul sunt toti banii, numai ca nu sunt toti azi..."
D-nul consilier Lionida Milea: „puteam sa incepem cu strazile care aveam sa le terminam ..."
D-nul consilier Gabriel-Ionel Necula: „toate sunt ..."
D-nul consilier Lionida Milea: „sau unele le incepem si nu le mai terminam?"
D-nul consilier Gabriel-Ionel Necula: „numai ca astea sunt din excedent"
D-nul consilier Lionida Milea: „si asta-i trecuta de 2 ori, de asta ...o vad si aici, o vad si trecuta in buget ..."
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 18
voturi „pentru", devenind hotararea nr. 37.
Se prezinta punctul 6 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea numarului de burse si a cuantumului unei burse
pentru elevii de la cursurile cu frecventa din unitatile de invatamant preuniversitar de stat finantate din bugetul local al
municipiului Focsani pe anul 2015;
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 18
voturi „pentru", devenind hotararea nr. 38.
Se prezinta punctul 7 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind aprobarea alocarii sumei de 5.000 lei din bugetul local al
municipiului Focsani pe anul 2015 pentru organizarea sarbatorilor de primavara - 1 si 8 Martie 2015;
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 18
voturi „pentru", devenind hotararea nr. 39.
Se prezinta punctul 8 al ordinii de zi: proiect de hotarare privind alegerea unui presedinte de sedinta pentru Consiliul local al
municipiului Focsani pe o perioada de 3 luni, incepand cu luna martie 2015;
Presedinte de sedinta dl. Ionut Mersoiu, solicita propuneri pentru alegerea unui presedinte de sedinta.
D-nul consilier Radu Nitu: „propun pe d-na consilier Elena-Luminita Balaban".
Nu sunt discutii, si se supune la vot proiectul de hotarare si se adopta cu 18
voturi „pentru", devenind hotararea nr. 40.

Sectiunea a II a - discutii, declaratii politice
Presedinte de sedinta dl. Ionut Mersoiu: „solicit inscrieri la cuvant pentru punctul discutii si declaratii politice".

Se inscrie: d-nul consilier Radu Nitu.
D-nul consilier Radu Nitu: „ as avea 4 probleme de ridicat:
1. Obligativitatea sa raspunda cei care au telefon de serviciu la cetateanul care este apelat.
Sunt persoane care au din Primarie, consilieri locali, mi s-a adus la cunostinta de cetateni, ca nu raspund la telefon cand sunt
apelati. Este o obligativitate.
Nu vor sa raspunda, sa lase telefonul, pot sa lase si functia, ca sa aiba loc altcineva.
2. Sedintele, si din ianuarie am vazut si din februarie si daca ne uitam in sala acum, sunt foarte putini sefi de deconcentrate
care sunt prezenti in sala.
D-na Baciu, noi am mai avut o discutie pe problema aceasta si v-as ruga d-na director, haideti ... s-a discutat bugetul anului
acesta, acum in luna asta, se discuta o serie de proiecte care sunt de interes pentru cetatenii municipiului Focsani si trebuie sa
le cunoasca fiecare, pe fiecare componenta in parte si pentru ceilalti cetateni, nu numai pe domeniul respectiv al dumnealui.
Cred ca este necesar ca la sedintele de Consiliu local sa fie prezenti. Mai avem si noi cateva probleme ca si consilieri, nu le
mai ridicam in plen, aici, cum ridica
d-nul Milea. Puteam sa le discutam, de exemplu in sala cu X, Y, Z si le lamuream foarte usor.
Parerea mea este, sa fie prezenti din luna martie, din luna februarie, ca mai avem o sedinta, sa fie chiar prezenti.
Se cunosc din timp sedintele de Consiliu local. Sunt mai bine organizate am vazut si o tin ca si timp, nu foarte mult si nu cred
ca este o problema daca sta o ora aici la Consiliul local sau o ora jumatate.
3. La statia Abator trebuie semnalizata corespunzator, plus plancarda cu mersul autobuzului, care este nr.2.
Si de asemenea, pe partea dreapta, pe partea Abatorului trebuie pus un bec. Pentru ca nu este semnalizare corespunzatoare.
4. D-nule Milea, e vorba de cetatenii ... acolo unde veniti si dvs.
Masinile care fac transport judetean nu mai respecta traseul Focsani. Opresc unde vor si cand vor.
As ruga, d-nule Primar, d-nii de la noi, de la Primarie, sa verifice un pic imbarcarea si debarcarea cetatenilor, celor care fac
transport judetean, refer.
Noi am aprobat aici la Consiliul local o hotarare unde am stabilit pe anumite strazi sa se circule, si ei acum ... am observat,
peste tot, opresc, iau si cetateni care merg pe ruta RATL-ului si cred ca ar trebui sa verificam mai bine aceasta problema.
Aceste 4 probleme".



Presedinte de sedinta dl. Ionut Mersoiu, constata ca au fost epuizate punctele de pe ordinea de zi, considera lucrarile incheiate
si multumeste tuturor pentru participare. Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal.
 
PRESEDINTE DE SEDINTA, Ionut Mersoiu
SECRETARUL MUNICIPIULUI FOCSANI, Eduard-Marian Corhana
INTOCMIT, Cecilia Trufa


